# 香港統計年刊 Hong Kong Annual Digest of Statistics

2022 年版 2022 Edition



香港特別行政區 政府統計處 Census and Statistics Department Hong Kong Special Administrative Region



## 香港統計年刊 Hong Kong Annual Digest of Statistics

## 2022 年版 2022 Edition

### 有關本刊物的查詢,請聯絡:

### 政府統計處 統計資料發布組 (一)

電郵: gen-enquiry@censtatd.gov.hk

Enquiries about this publication can be directed to:

### Statistical Information Dissemination Section (1) Census and Statistics Department

Address: 19/F, Wanchai Tower, 12 Harbour Road, Wan Chai, Hong Kong.

Tel.: (852) 2582 5073 Fax: (852) 2827 1708 E-mail: gen-enquiry@censtatd.gov.hk

政府統計處網站 Website of the Census and Statistics Department www.censtatd.gov.hk

2022年10月出版 Published in October 2022 序言

### **Foreword**

本年刊輯錄由政府統計處及其他 政府部門和機構所編製的一系列 香港統計數列,旨在從統計角度 為讀者提供香港社會和經濟發展 的全面概覽。

本年刊內大部分發表的數列均涵蓋最近10年期間的情況,有助讀者了解近年的發展趨勢。同時,本年刊的內容不斷加強,以反映近期的統計發展。

政府統計處在籌備本年刊時,獲有關政府部門和機構提供有用資料,本人對它們的支持謹表謝意。

政府統計處處長 余振強

2022年10月

This annual publication consolidates a wide spectrum of statistical series on Hong Kong compiled by the Census and Statistics Department and other government departments and organisations. It aims to provide users with a comprehensive overview of Hong Kong's social and economic developments from a statistical perspective.

Most of the data series presented in the publication reflect the situation covering a time span of the last decade, enabling readers to understand the trends of development in the recent years. Also, enhancements are continuously made to the contents of the publication to reflect current statistical developments.

I would like to express my gratitude to the contributing government departments and organisations for their support during the preparation of this publication.

Leo YU Chun-keung Commissioner for Census and Statistics

October 2022

### 表 1.5 年齡別生育率

Table 1.5 Age specific fertility rates

每千名女性的活產嬰兒數目 Number of live births per 1 000 women

嬰兒出生時母親的年齡組別(歲) Age group of mother at childbirth (years)	2011	2016	2017	2018	2019	2020	2021
15 - 19	3.2	2.7	2.7	2.2	1.9	1.7	1.3
20 - 24	26.6	17.8	17.0	15.4	14.5	11.6	9.0
25 - 29	63.6	59.1	54.4	50.6	48.2	36.6	29.4
30 - 34	86.6	93.0	86.2	85.1	85.6	72.3	63.8
35 - 39	51.8	57.3	54.6	52.2	52.0	45.1	42.3
40 - 44	8.7	11.4	11.2	10.8	10.9	9.4	8.7
45 - 49	0.4	0.7	0.7	0.8	0.7	0.6	0.4
總和生育率 Total fertility rate	1 204	1 205	1 128	1 080	1 064	883	772

註釋: 在2021年6月至8月期間進行的2021年人口普查提供一

個基準,用作修訂自2016年中期人口統計以來編製的 人口數字。上表由2017年至2020年與人口有關的數字

已作出相應修訂。

資料來源: 政府統計處人口統計組(一)

Note: The 2021 Population Census conducted from June to August 2021

provides a benchmark for revising the population figures compiled since the 2016 Population By-census. In the above table, population-related figures from 2017 to 2020 have been revised

accordingly.

Source: Demographic Statistics Section (1),

Census and Statistics Department